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ZASTUPITELSTVO MĚSTSKÉ ČÁSTI, TUŘANSKÉ NÁM. 1, 620 00 BRNO 

 

ZÁPIS 

z 6/IX. zasedání Zastupitelstva městské části Brno-Tuřany, 

které se konalo dne 7. 9. 2023 od 18:00 hodin na ÚMČ Brno-Tuřany, Tuřanské nám. 1 

 

Přítomni: Tomáš Dojiva; PhDr. Hana Dombrovská; Ing. Miroslav Dorazil; Ing. Hanuš Horák; Ing. 

Michal Hrtoň; Ing. Martin Chvátal; Bc. Michal Krátký; Bc. Lukáš Lach; Ing. Michal Meluzín; Iva 

Podborská, DiS.; Ing. Jiří Protivínský, Ph.D.; Lenka Smutná; Antonín Tůma; Petr Valášek; Radomír 

Vondra 

Mgr. Jiří Polák, tajemník 

 

Omluveni: Tomáš Kopecký; Mgr. Pavel Šnajdr, Ph.D.; 

 

Za ÚMČ byli dále přítomni Ing. Tomáš Hornoch – vedoucí Odboru ekonomického, Ing. arch. Boris 

Medek – vedoucí Odboru všeobecného, Lucie Fišerová – referentka samosprávy ÚMČ. 

 

Jednání Zastupitelstva zahájil starosta Radomír Vondra v 18:00 hodin. Zasedání bylo řádně svoláno. 

V době zahájení je přítomno 15 členů Zastupitelstva.  

 

Bod 1. programu ZMČ – Technický bod (volba ověřovatelů zápisu, schválení programu) 
Starosta určil pro 6/IX. zasedání Zastupitelstva MČ Brno-Tuřany pomocného sčitatele Ing. Tomáše 

Hornocha – vedoucího Odboru ekonomického a zapisovatele Lucii Fišerovou – referentku samosprávy 

ÚMČ. 

 

Ověřovateli zápisu z 6/IX. zasedání Zastupitelstva MČ Brno-Tuřany byli navrženi Bc. Michal Krátký 

a Ing. Martin Chvátal.  

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo MČ Brno-Tuřany volí pro 6/IX. zasedání Zastupitelstva MČ Brno-Tuřany ověřovatele 

zápisu pana Bc. Michala Krátkého a pana Ing. Martina Chvátala. 

Hlasování: pro 15, proti 0, zdržel se 0 – schváleno 

T. Dojiva  
PhDr. 

Dombrovská  
Ing. Dorazil Ing. Horák Ing. Hrtoň Ing. Chvátal  T. Kopecký Bc. Krátký  Bc. Lach 

pro pro pro pro pro pro omluven pro pro 

Ing. 

Meluzín  

Podborská, 

DiS.  

Ing. 

Protivínský 

Ph.D. 

L. Smutná 
Mgr. Šnajdr, 

Ph.D 
A. Tůma P. Valášek R. Vondra  

pro pro pro pro omluven pro pro pro  

 

Starosta přečetl návrh programu 6/IX. zasedání Zastupitelstva MČ Brno-Tuřany a vyzval členy 

Zastupitelstva k jeho případnému doplnění.  

Návrh usnesení:  

Zastupitelstvo MČ Brno-Tuřany schvaluje program 6/IX. zasedání Zastupitelstva takto: 

1. Technický bod  

2. Námitky členů Zastupitelstva k zápisu z předchozího zasedání Zastupitelstva 

3. Kontrola plnění usnesení ze zasedání Zastupitelstva 

4. Dotazy k usnesením z jednání Rady 

5. Informace o kontrolách provedených výbory Zastupitelstva 

6. Informace o jednáních starosty a místostarosty 

7. Návrhy a podněty občanů 

8. Návrh rozpočtového opatření č. 10/2023 

9. Přehled hospodaření městské části Brno-Tuřany za období 1-6/2023 

10. Střednědobý výhled rozpočtu na období 2025 – 2029 

11. Prodej pozemku v k.ú. Dvorska 
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12. Prodej pozemků v k.ú. Tuřany  

13. Zcizení pozemků v k.ú. Brněnské Ivanovice 

14. Návrh obecně závazné vyhlášky o místních poplatcích  

15. Různé 

16. Závěr 

Hlasování: pro 15, proti 0, zdržel se 0 – schváleno 

T. Dojiva  
PhDr. 

Dombrovská  
Ing. Dorazil Ing. Horák Ing. Hrtoň Ing. Chvátal  T. Kopecký Bc. Krátký  Bc. Lach 

pro pro pro pro pro pro omluven pro pro 

Ing. 

Meluzín  

Podborská, 

DiS.  

Ing. 

Protivínský 

Ph.D. 

L. Smutná 
Mgr. Šnajdr, 

Ph.D 
A. Tůma P. Valášek R. Vondra  

pro pro pro pro omluven pro pro pro  

 

Bod 2. programu ZMČ – Námitky členů Zastupitelstva k zápisu z předchozího zasedání 

Zastupitelstva 

Nebyly vzneseny žádné námitky. 

 

Bod 3. programu ZMČ – Kontrola plnění usnesení ze zasedání Zastupitelstva 

Žádné úkoly z předešlého zasedání Zastupitelstva nevyplynuly. 

 

Bod 4. programu ZMČ – Dotazy k usnesením z jednání Rady  

 

Bc. Michal Krátký – se dotázal na bod č. 8 Rekonstrukce sportovního areálu Karkulínova z 21/IX. 

schůze Rady městské části Brno-Tuřany konané dne 31. 7. 2023 a zajímal se, zda bude v areálu 

umístěna tribuna s lavičkami a navrhl, aby se v budoucnu myslelo na umístění zastřešení alespoň nad 

prvními dvěma řadami laviček.  

Dále se dotázal na bod č. 18 Novostavba rodinných domů ul. Rolencova, p.č. 1282 a 1283, k.ú. Tuřany 

z 21/IX. schůze Rady městské části Brno-Tuřany konané dne 31. 7. 2023 a zajímal se o sjezd do ulice 

Rolencova, zda není v kolizi s kontejnerovým stáním a zastávkou autobusu.  

Diskuse: starosta, Mgr. Jiří Polák, místostarosta 

 

Bod 5. programu ZMČ – Informace o kontrolách provedených výbory ZMČ 

Ing. Hanuš Horák (předseda) – informoval o 4/IX. schůzi Finančního výboru, která se konala dne  

6. 9. 2023. Kopii zápisu v písemné podobě obdrželi všichni členové Zastupitelstva. 

 

Bc. Michal Krátký (předseda) – informoval o 5/IX. schůzi Kontrolního výboru, která se konala dne  

4. 9. 2023. Kopii zápisu v písemné podobě obdrželi všichni členové Zastupitelstva.  

 

Bod 6. programu ZMČ – Informace o jednáních starosty a místostarosty 

Starosta představil seznam svých jednáních v období 30. 6. 2023 – 7. 9. 2023. Informace  

o jednáních starosty v písemné podobě obdrželi všichni členové Zastupitelstva. 

 

Místostarosta informoval o svých jednáních v období 30. 6. 2023 – 7. 9. 2023. Informace  

o jednáních místostarosty v písemné podobě obdrželi všichni členové Zastupitelstva. 

 

Bc. Michal Krátký – navrhl napsat informační článek o chodníku u Lidlu do tuřanského zpravodaje 

Listy. Cílem článku by bylo vysvětlit rozdíl mezi „přechodem pro chodce“ a „místem pro přecházení“. 

Mnoho občanů se totiž domnívá, že mají přednost na obou typech vodorovného značení, ale není tomu 

tak. Článek má působit především preventivně, aby na zmíněném místě nedocházelo k nebezpečným 

situacím.  

Diskuse: starosta 

 

Petr Valášek – vznesl dotaz na akci „Sportovní areál - protihluková stěna“ a zeptal se, zda bude nějak 

upraven povrch horní transparentní části zdi z plexiskla.  

Diskuse: starosta, místostarosta 
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Bod 7. programu ZMČ – Návrhy a podněty občanů 

Nebyly přítomni žádní občané.  

 

Bod 8. programu ZMČ – Návrh rozpočtového opatření č. 10/2023  

Rada předkládá Zastupitelstvu návrh rozpočtového opatření č. 10/2023. 

Rada na své 23/IX. schůzi pod bodem programu č. 4 doporučila Zastupitelstvu schválit rozpočtové 

opatření č. 10/2023, které tvoří přílohu tohoto bodu.  

Ing. Tomáš Hornoch podal vysvětlení k projednávanému bodu. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo MČ Brno-Tuřany schvaluje rozpočtové opatření č. 10/2023, které tvoří přílohu 

usnesení.  

Hlasování: pro 13, proti 0, zdržel se 2 – schváleno 

T. Dojiva  
PhDr. 

Dombrovská  
Ing. Dorazil Ing. Horák Ing. Hrtoň Ing. Chvátal  T. Kopecký Bc. Krátký  Bc. Lach 

zdržel se pro pro pro pro pro omluven pro pro 

Ing. 

Meluzín  

Podborská, 

DiS.  

Ing. 

Protivínský 

Ph.D. 

L. Smutná 
Mgr. Šnajdr, 

Ph.D 
A. Tůma P. Valášek R. Vondra  

pro pro pro pro omluven pro zdržel se pro  

 

Bod 9. programu ZMČ – Přehled hospodaření městské části Brno-Tuřany za období 1-6/2023 
Rada předkládá Zastupitelstvu výsledky hospodaření městské části Brno-Tuřany za období 1-6/2023. 

Rada na své 23/IX. schůzi pod bodem programu č. 5 vzala na vědomí výsledky hospodaření městské 

části Brno-Tuřany za období 1-6/2023 a požadovala, aby o stavu plnění rozpočtu bylo informováno 

Zastupitelstvo. 

Ing. Tomáš Hornoch podal vysvětlení k projednávanému bodu. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo MČ Brno-Tuřany bere na vědomí výsledky hospodaření městské části Brno-Tuřany za 

období 1-6/2023. 

Hlasování: pro 15, proti 0, zdržel se 0 – schváleno 

T. Dojiva  
PhDr. 

Dombrovská  
Ing. Dorazil Ing. Horák Ing. Hrtoň Ing. Chvátal  T. Kopecký Bc. Krátký  Bc. Lach 

pro pro pro pro pro pro omluven pro pro 

Ing. 

Meluzín  

Podborská, 

DiS.  

Ing. 

Protivínský 

Ph.D. 

L. Smutná 
Mgr. Šnajdr, 

Ph.D 
A. Tůma P. Valášek R. Vondra  

pro pro pro pro omluven pro pro pro  

 

Bod 10. programu ZMČ – Střednědobý výhled rozpočtu na období 2025 - 2029 

Rada předkládá Zastupitelstvu návrh střednědobého výhledu rozpočtu na období 2025 - 2029. 

Rada na své 22/IX. schůzi pod bodem programu č. 4 doporučila Zastupitelstvu schválit střednědobý 

výhled rozpočtu městské části Brno-Tuřany na období 2025 - 2029, který tvoří přílohu tohoto bodu. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo MČ Brno-Tuřany schvaluje střednědobý výhled rozpočtu městské části Brno-Tuřany 

na období 2025 - 2029, který tvoří přílohu usnesení.  

Hlasování: pro 13, proti 0, zdržel se 2 – schváleno 

T. Dojiva  
PhDr. 

Dombrovská  
Ing. Dorazil Ing. Horák Ing. Hrtoň Ing. Chvátal  T. Kopecký Bc. Krátký  Bc. Lach 

zdržel se omluvena pro pro pro pro omluven pro pro 

Ing. 

Meluzín  

Podborská, 

DiS.  

Ing. 

Protivínský 

Ph.D. 

L. Smutná 
Mgr. Šnajdr, 

Ph.D 
A. Tůma P. Valášek R. Vondra  

omluven pro pro pro omluven pro zdržel se pro  
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Bod 11. programu ZMČ – Prodej pozemku v k.ú. Dvorska 

Rada předkládá Zastupitelstvu žádost pana Jakuba Kočky o vyjádření k návrhu prodeje pozemku  

p.č. 678 v k.ú. Dvorska. Pozemek je svěřen městské části Brno-Tuřany, je veden jako orná půda a je 

propachtován společnosti BONAGRO a.s. Pozemek leží dle platného územního plánu města Brna 

v nestavební volné ploše a podle výsledného upraveného návrhu nového územního plánu má být 

v ploše zastavitelné pro bydlení. 

Rada na své 22/IX. schůzi pod bodem programu č. 9 doporučila Zastupitelstvu nesouhlasit s prodejem 

pozemku p.č. 678 v k.ú. Dvorska panu … . 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo MČ Brno-Tuřany nesouhlasí s prodejem pozemku p.č. 678 v k.ú. Dvorska panu … . 

Hlasování: pro 15, proti 0, zdržel se 0 – schváleno 

T. Dojiva  
PhDr. 

Dombrovská  
Ing. Dorazil Ing. Horák Ing. Hrtoň Ing. Chvátal  T. Kopecký Bc. Krátký  Bc. Lach 

pro pro pro pro pro pro omluven pro pro 

Ing. 

Meluzín  

Podborská, 

DiS.  

Ing. 

Protivínský 

Ph.D. 

L. Smutná 
Mgr. Šnajdr, 

Ph.D 
A. Tůma P. Valášek R. Vondra  

pro pro pro pro omluven pro pro pro  

 

Bod 12. programu ZMČ – Prodej pozemku v k.ú. Tuřany  

Rada předkládá Zastupitelstvu žádost pana … a paní …  

o vyjádření k návrhu prodeje celého pozemku p.č. 290 a části pozemku p.č. 211/5 o výměře cca 3 m2 

v k.ú. Tuřany. Pozemek p.č. 290 (zahrada) je svěřen městské části Brno-Tuřany a propachtován panu 

… a přímo navazuje na pozemek v SJM žadatelů. Pozemek p.č. 211/5 (ostatní plocha) je ve správě 

OSM MMB a požadovaná část propachtována žadatelům. 

Rada na své 22/IX. schůzi pod bodem programu č. 10 doporučila Zastupitelstvu souhlasit s prodejem 

pozemku p.č. 290 v k.ú. Tuřany a části pozemku p.č. 211/5 v k.ú. Tuřany o výměře cca 3 m2, jak je 

zakresleno v mapě, která tvoří přílohu tohoto bodu. 

 

Návrh usnesení:  

Zastupitelstvo MČ Brno-Tuřany souhlasí s prodejem pozemku p.č. 290 v k.ú. Tuřany a části pozemku 

p.č. 211/5 v k.ú. Tuřany o výměře cca 3 m2, jak je zakresleno v mapě, která tvoří přílohu tohoto 

usnesení, panu … a paní … . 

Hlasování: pro 15, proti 0, zdržel se 0 – schváleno 

T. Dojiva  
PhDr. 

Dombrovská  
Ing. Dorazil Ing. Horák Ing. Hrtoň Ing. Chvátal  T. Kopecký Bc. Krátký  Bc. Lach 

pro pro pro pro pro pro omluven pro pro 

Ing. 

Meluzín  

Podborská, 

DiS.  

Ing. 

Protivínský 

Ph.D. 

L. Smutná 
Mgr. Šnajdr, 

Ph.D 
A. Tůma P. Valášek R. Vondra  

pro pro pro pro omluven pro pro pro  

 

Bod 13. programu ZMČ – Zcizení pozemků v k.ú. Brněnské Ivanovice 

Rada předkládá Zastupitelstvu žádost Majetkového odboru Magistrátu města Brna k návrhu 

společnosti MANAG invest, a.s., na zcizení pozemků nebo jejich částí v k.ú. Brněnské Ivanovice 

z vlastnictví města Brna formou prodeje nebo směnou za pozemky v k.ú. Dvorska. Mapa a seznam 

pozemků je uveden v příloze tohoto bodu. 

Rada na své 23/IX. schůzi pod bodem programu č. 17 doporučila Zastupitelstvu souhlasit se zcizením 

pozemků (jejich částí) v k.ú. Brněnské Ivanovice z vlastnictví statutárního města Brna formou 

směny za pozemky v k.ú. Dvorska, jak je uvedeno v seznamu pozemků a mapě, které tvoří přílohu 

tohoto bodu. 

 

 

Návrh usnesení: 
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Zastupitelstvo MČ Brno-Tuřany souhlasí se zcizením pozemků (jejich částí) v k.ú. Brněnské 

Ivanovice z vlastnictví statutárního města Brna formou směny za pozemky v k.ú. Dvorska, jak je 

uvedeno v seznamu pozemků a mapě, které tvoří přílohu tohoto usnesení. 

Hlasování: pro 13, proti 0, zdržel se 2 – schváleno 

T. Dojiva  
PhDr. 

Dombrovská  
Ing. Dorazil Ing. Horák Ing. Hrtoň Ing. Chvátal  T. Kopecký Bc. Krátký  Bc. Lach 

zdržel se pro pro pro pro pro omluven pro pro 

Ing. 

Meluzín  

Podborská, 

DiS.  

Ing. 

Protivínský 

Ph.D. 

L. Smutná 
Mgr. Šnajdr, 

Ph.D 
A. Tůma P. Valášek R. Vondra  

pro pro pro pro omluven pro zdržel se pro  

 

Bod 14. programu ZMČ – Návrh obecně závazné vyhlášky o místních poplatcích 

Rada předkládá Zastupitelstvu sdělení Odboru rozpočtu a financování MMB ze dne 14. 7. 2023, 

doplněné dne 10. 8. 2023 a 11. 8. 2023, že se přepokládá vydání nové obecně závazné vyhlášky 

statutárního města Brna o místních poplatcích s účinností od 1. 1. 2024.  

 

Rada na své 23/IX. schůzi pod bodem programu 10 doporučila Zastupitelstvu požadovat změnu sazby 

místního poplatku z pobytu z 5 Kč/den/osoba na 15 Kč/den/osoba a souhlasit se zbylým obsahem 

návrhu obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna o místních poplatcích. 

Mgr. Jiří Polák podal vysvětlení k projednávanému bodu. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo MČ Brno-Tuřany požaduje změnu sazby místního poplatku z pobytu z 5 Kč/den/osoba 

na 15 Kč/den/osoba a souhlasí se zbylým obsahem návrhu obecně závazné vyhlášky statutárního 

města Brna o místních poplatcích. 

Hlasování: pro 15, proti 0, zdržel se 0 – schváleno 

T. Dojiva  
PhDr. 

Dombrovská  
Ing. Dorazil Ing. Horák Ing. Hrtoň Ing. Chvátal  T. Kopecký Bc. Krátký  Bc. Lach 

pro pro pro pro pro pro omluven pro pro 

Ing. 

Meluzín  

Podborská, 

DiS.  

Ing. 

Protivínský 

Ph.D. 

L. Smutná 
Mgr. Šnajdr, 

Ph.D 
A. Tůma P. Valášek R. Vondra  

omluven pro pro pro omluven pro pro pro  

 

Bod 15. programu ZMČ – Různé 

 

Starosta informoval přítomné, že je Správou a údržbou silnic Jihomoravského kraje, příspěvková 

organizace, vypsáno zadávací řízení na opravu komunikace na ulici Hanácká v úseku od kostela 

směrem do Slatiny.  

Dále starosta vznesl dotaz na názor zastupitelů ohledně zachování rozhlasového hlášení jako 

informačního kanálu městské části. Místní rozhlas je obecně považován za překonaný způsob 

předávání informací a primárně by měl sloužit hlavně k výstražným hlášením.  

 

Bc. Michal Krátký – se vyjádřil, že je to především informační kanál pro seniory a přiklonil se 

k ponechání rozhlasového hlášení.  

 

Ing. Martin Chvátal – uvedl, že rozhlasové hlášení má určité procento posluchačů a vyjádřil se pro 

jeho zachování v současné podobě.  

 

Petr Valášek – uvedl, že je rozhlasové hlášení nostalgická záležitost a je za ponechání rozhlasového 

hlášení.  

 

Ing. Michal Hrtoň – navrhl namlouvat rozhlasové hlášení pomaleji především z důvodu 

srozumitelnosti hlášení.  
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Antonín Tůma – navrhl vytvořit anketu o zachování rozhlasového hlášení. 

  

Bod 16. programu ZMČ – Závěr   

Starosta poděkoval členům Zastupitelstva za konstruktivní jednání, pozval všechny zúčastněné na 

Slavnosti tuřanského zelí a ukončil zasedání v 18:30 hodin. 

 

 

Zapsala: Lucie Fišerová 

 

 

 

 

 

____________________ 

Bc. Michal Krátký 

ověřovatel zápisu 

podepsán dne: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

______________________ 

Radomír Vondra 

starosta MČ Brno-Tuřany 

podepsán dne: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

____________________ 

Ing. Martin Chvátal 

ověřovatel zápisu 

podepsán dne: 

 


